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Edward Szymoszek (1942—2006) 
Szkic bibliograficzny

Niniejszy szkic ma na celu zaprezentowanie dorobku jednego z  polskich 
romanistów — prof. E. Szymoszka — kierownika Katedry Prawa Rzymskiego 
na Wydziale Prawa i A dministracji Uniwersytetu Śląskiego oraz kierownika 
Zakładu Prawa Rzymskiego w Instytucie Historii Państwa i Prawa na Wydzia-
le Prawa i A dministracji Uniwersytetu Wrocławskiego. Publikacja ta jest tym 
bardziej uzasadniona, gdyż do chwili obecnej nie ukazało się opracowanie, 
będące w  istocie bibliografią Profesora. Prezentowany szkic może okazać się 
przydatny m.in. w  pracach nad dziejami prawa rzymskiego w  średniowieczu, 
których prof. E. Szymoszek był pasjonatem.
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Opracował: Grzegorz Nancka

Edward Szymoszek (1942—2006) 
Bibliographische Skizze

(Bearbeitet von Grzegorz Nancka)

Zusam menfassu ng

Die vorliegende Skizze bezweckt, das Werk eines der polnischen Romanisten, Professor  
Edward Szymoszek — Leiter des Lehrstuhls für Römisches Recht an der Juristischen Fakul-
tät der Schlesischen Universität und Leiter der Lehranstalt für Römisches Recht im Institut für 
Staats‍‑ u. Rechtsgeschichte an der Juristischen Fakultät der Breslauer Universität darzustellen. 
Sie ist umso mehr begründet, als es bis zum jetzt noch keine bibliographische Monografie über 
den Professor erschienen ist. Die Skizze kann behilflich sein u.a. bei der Arbeit an der Geschichte 
des römischen Rechts im Mittelalter, deren Liebhaber Prof. Edward Szymoszek schon immer 
war.
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Edward Szymoszek (1942—2006) 
A Bibliographic Sketch

(Prepared by Grzegorz Nancka)

Su m mar y

The following sketch aims at presenting the academic achievements of one of the chief Po- 
lish professors of the Roman Law, Edward Szymoszek, chair of the Department of the Roman 
Law at the Faculty of Law and Administration at the University of Silesia, and a  chair of the 
Department of the Roman Law at the Institute of the History of the State and the Law at the 
Faculty of Law and Administration at the University of Wrocław. This publication is even more 
justified considering the fact that currently there are no monographs which would constitute 
a bibliography of the professor. Therefore, the presented sketch could be useful in research on the 
state of the Roman law in the Middle Ages, a subject on which professor Szymoszek published 
extensively.


